

Referat af ordinært møde nr. 11.  
i Lokalbestyrelsen  
Tirsdag den 3. marts 2020

Deltagere: Annie Albrecht, Ingrid Prehn, Ingrid Dahlrot, Astrid Lyngsø,  
Erling Vrå, Michael Huusom, Henrik Nielsen,  
Erik Daugaard, Bent Kallemose, Allan Frank-Nielsen, Niels Mehnke,  
Niels Søndergaard, Leif Lau, Bjørn Sandberg, Flemming Thomsen.

Ikke tilstede: Jørgen Simonsen

Ad 1. Godkendelse af referat fra sidste møde.

Erling bød velkommen til det sidste ordinære lokalbestyrelsesmøde inden Årsmødet næste tirsdag – den 10. marts.

Han oplyste indledningsvis, at Ældre Sagen Fredensborg pt. har 7.646 medlemmer og 406 frivillige. I løbet af januar-februar var der kommet 400 nye medlemmer til – et godt udgangspunkt for det kommende år.

Erling gennemgik – i hovedtræk – de forskellige opgaver i forbindelse med Årsmødet. Heraf fremgik:

- Mødet starter som traditionen byder med en sang. Flere forslag blev nævnt. Astrid og Jørgen har besluttet, at sangen er ”Ole sad på en knold og sang”. Information til Niels S.
- Kandidater til den kommende bestyrelse er: Erling Vrå, Allan Frank Nielsen, Ingrid Prehn, Niels Søndergaard, Ingrid Dahlrot og Bent Kallemose.
- Jørgen Simonsen er på valg, men har tilkendegivet, at han stiller op som suppleant kandidat.
- Der skal – som tidligere besluttet – vælges 5 lokalbestyrelsesmedlemmer og mindst 2 suppleanter (mulighed for flere suppleanter).
- Valghandlingen gennemføres iflg. Vedtægterne i 2 omgange. Først lokalbestyrelsesmedlemmer og dernæst suppleanter.
- Niels S. sørger for IT – herunder slides med dagsorden, valg af dirigent, sang, valg af stemmetællere, beretning om lokalbestyrelsens virksomhed – til godkendelse, forelæggelse af regnskab – kun til orientering, orientering om lokalbestyrelsens fremtidige virke, indkomne forslag, valg af lokalbestyrelsesmedlemmer og suppleanter, eventuelt.
- Erling har talt med Carsten Thaarup, som har lovet at være dirigent.
- Leif, Henrik og Bjørn vil fungere som ”indtastere” af stemmesedler
- Allan har modtaget stemmesedlerne.
- Allan kontakter Max Heidemann, der skal fungere som kontrollant ved indgangen.
- Henrik har styr på drikkevarer og mad.
- Erling indhenter diverse brochurer, kuglepenne o.s.v.

Det blev aftalt at mødes på Rådhuset kl. 17:30 for at hjælpe med opstilling af IT, borde og distribution af brochurer m.v.

Referat fra sidste møde den 4. februar blev herefter godkendt.

#### Ad 2. Kassereren.

Henrik havde til mødet udarbejdet og rundsendt oversigt over foreningens indtægter, udgifter og status for 2019. Lokalbestyrelsen godkendte – med en enkelt bemærkning til specifikation af indtægterne – opstillingerne og specifikationsgraden.

De udarbejdede ”slides” sender Henrik til Niels S. til brug ved Årsmødet.

Regnskabet skal – som tidligere nævnt – ikke godkendes. Men er kun til orientering.

Regnskabet er godkendt af Ældre Sagens Hovedkontor.

Henrik oplyste endvidere, at foreningen pt. har kr. 370.000 i banken – her inkluderet kr. 109.000 fra §18 og kr. 87.000 fra Ældre Sagen som første del af den årlige

kontingentandel, hvor vi tidligere fik kr. 50 pr. frivillig men som nu er sat op til kr. 140.

Der er tegnet annoncer for ca. kr. 100.000 til Medlemsbladet, der dermed hviler i sig selv.

Han nævnte også, at det var meget tilfredsstillende, at vort bookingsystem bliver flittigt brugt. Henrik understregede, at administrationen af h.h.v. Dameværelset og

Herreværelset simpelthen ikke kunne varetages uden bookingsystemet. Flere end 2800 havde anvendt bookingsystemet – alene i år.

#### Ad 3: Sekretariatsgruppen.

Allan nævnte, at alle ansøgninger om lokaler i den kommende sæson nu er færdige og OK.

En enkelt rettelse til blomsterbindingskurset, således at holdet disponerer over det ønskede lokale fra kl. 15 den pågældende dag.

Erling nævnte, at vi har modtaget en henvendelse fra Peter Hansen, Kokkedal Bridgeklub med forespørgsel om muligheden for anvendelse af Græstedgård torsdage fra kl. 15.

Lokalbestyrelsen drøftede det principielle i forespørgslen og besluttede at imødekomme bridgeklubben, således at klubben kan benytte lokalet i den kommende sæson 2020/2021, Spørgsmålet tages herefter op igen.

Allan ønskede herefter en principiel drøftelse af adgang til og benyttelse af Ældre Sagens ”listeværktøjer”. Lokalbestyrelsen drøftede spørgsmålet og besluttede, at følgende har adgang til systemet: Allan, Erling, Michael og Henrik.

#### Ad 4. Orientering fra de bestyrelsesansvarlige:

##### Social-Humanitært område: Ingrid

Ingrid oplyste indledningsvis, at der nu er en ny leder til sorg- og livsmodsgruppen.

Hun nævnte herefter, at tilmeldingen til det seneste møde i Dameværelset var ”udsolgt” på 6 timer. Der deltog 88 damer i mødet. Ventelisten er på 20 medlemmer.

Erling supplerede med at oplyse, at Herreværelset nu har 265 medlemmer og at man nu har fået tilladelse til, at der til hvert møde må være max 100 deltagere. Kommer der flere bliver de henvist til balkonen, hvor de vil få en kop kaffe.

Ingrid nævnte herefter, at der er udsendt invitation til alle frivillige til Temadag den 19. marts i Allerød.

Hun nævnte også, at der have været afholdt flere møder om ”ensomhed” med Jørgen og Michael samt et enkelt møde med Hans Bækvang, Kommunens Ældrechef.

#### Ad 5. Motion: Erik:

Erik nævnte indledningsvis, at der til kurset ”Op at stå hvis du falder” nu er reserveret lokale.

Han oplyste endvidere, at han havde haft møde 27. februar med 18 frivillige indenfor Motionsområdet. Mødet gik godt.

Erik nævnte, at der fra motionsområdet var forslag om anskaffelse af et antal håndvægte. Prisen for disse ville være ca. kr. 2.500. Lokalbestyrelsen gav tilsagn om anskaffelsen. Der er den 27. marts en temadag i Distrikt 9 for bestyrelses- og aktivitetsansvarlige. Erik deltager.

Til Årsmødet vil Erik fremskaffe og distribuere brochuren ”Sund i Naturen”.

Han oplyste herefter, at der pt. er problemer med ”Vandgymnastik” i Breelteparken i Hørsholm, som er under reparation. Medlemmer der anvender Breelteparken´s vandgymnastik vil blive tilbudt en forlængelse af sæsonen.

Michael nævnte, at det tidligere havde været på tale at anskaffe træningsdragter med Ældre Sagens Logo. Dette er nu muligt. Interesserede henvises til Ældre Sagens profil under ”ÆldreSagen.dk”. Køb af T-shirt er også muligt.

#### Ad 6. Kultur- sprog og spil (Annie).

Annie ønskede godkendelse af indkøb for kr. 2600 til Italiensholdet.

Lokalbestyrelsen godkendte ansøgningen.

Hun oplyste endvidere, at sæsonen går på hæld. Flere hold slutter i marts.

Der er kommet ny leder til bridgeholdet om mandagen. Lokale er OK.

#### Ad 7. Kreativitet – Astrid.

Astrid nævnte, at ”Nørkleholdet” på Egedal og Mergeltoften netop havde afleveret 72 kg sy- og strikketøj til Røde Kors.

Lokalbestyrelsen udtrykte stor tilfredshed og beundring hermed.

#### Ad 8. IT – Niels S.

Niels meddelte, at han melder afbud til mødet i Forebyggelsesrådet den 11. marts.

Spørgsmålet om Niels´ s fratrædelse af rådet udskydes til efter konstitueringsmødet 17. marts.

#### Ad 9. Arrangementsgruppen - (Bent):

Bent nævnte, at der var stor efterspørgsel efter plads til de 4 arrangementer i Første halvår:, hvoraf de fleste er udsolgt. Enkelte pladser stadig til besøg på Weidinger Glas A/S.

-Besøg på Fredensborg Forsyning A/S.

-Besøg på Weidinger Glas A/S i Søborg.

-Besøg i Skuespilhuset.

-Cabaret-vandring i Nyhavn og i Minefeltet.

Michael nævnte, at han havde forespurgt kommunen om mulighed for besøg på Kommunekontoret. Svaret fra kommunens administration var negativt. Ligeledes havde Michael rettet en lignende forespørgsel til en af kommunens største arbejdspladser – Coloplast. Han havde endnu ikke modtaget svar.

#### Ad 10. Rejsegruppen – (Ingrid D, Annie og Bent)

Ingrid D. nævnte, at turen til Andalusien stadig var åben for tilmelding.

Turen til Sønderjylland den 11. og 12. juli mangler en turleder. Dette er påkrævet fra Ældre Sagen. Michael tilbød at deltage. Han overtager hermed Annie's plads, idet turen er overtegnet.

Efterårets rejser er under forberedelse –herunder forslag om Juletur til Gøteborg, Hamburg eller Berlin.

Dameværelset forbereder tur til Odense.

Ingrid D. ønsker at deltage i kursus. Lokalbestyrelsen sagde OK.

Det blev besluttet, at det af vores hjemmeside skal fremgå, når en tur er udsolgt. Bjørn klarer dette.

#### Ad. 11 Sager til drøftelse:

1. Formanden:

a. Årsmødet drøftede tidligere på mødet herunder kandidater til lokalbestyrelsen og suppleanter.

b. Erling orienterede om Skovgården (kommunens nye plejehjem) og Generationernes Hus, hvor der begge steder er en arbejdsgruppe. Der fremkom forslag om anskaffelse af teleslynge begge steder af hensyn til borgere med nedsat høreevne.

c. Foody i Nivå i samarbejde med Kulturelt Samråd. Invitation til første ”spis sammen” arrangement bliver udsendt af Kulturelt Samråd.

d. Ældre Sagen deltager i Byfest i Kokkedal 5. juni. Arrangementet foregår udendørs. Erling spurgte Lokalbestyrelsen om det ville være en god ide, at Ældre Sagen eventuelt arrangerer underholdning i eget telt. Afgøres på næste møde, idet der skal gives besked 8 uger før arrangementet.

e. Erling havde fået forespørgsel om Ældre Sagen vil deltage i Demokratidagen i Byens Hus den 17. marts. Michael og Erling deltager efter kl. 14.

f. Foredrag om træning i naturen. Tilbud fra Carina og Solveig.

g. Tilbud om Datingforedrag i forbindelse med ”Spis sammen” i April – ved antropolog Christina Amtoft.

h. Deltagelse i arbejdsgruppe i forbindelse med Kommunalvalg 2021.

i. Orientering om ”samtale Salon” på Nivå Bibliotek

j. Landsforeningen ”Liv og Død” tilbyder samarbejde. Forslaget videregivet til Ingrid P.

k. DGI forslår et fælles cykelprojekt. Videregivet til Erik.

l. Lejernes Retshjælp tilbyder kursus-samarbejde. Niels S. overtager.

Erling efterlyste til slut input til Årsberetningen.

## 2. Næstformanden:

Michael omtalte det planlagte kørekursus for ”Erfarne Billister”, som finder sted På Græstedgård den 19. marts .

Spørgsmålet om lindrende vandtræning er behandlet tidligere på mødet.

Michael orienterede herefter om mødet i Ældre og Sundhedspolitisk udvalg med Hans Bækvang fra Fredensborg Kommune:

- Orienteringen omfattede spørgsmålet om overgang fra hospital til plejehjem for ældre borgere.
- Indførelsen af ”skærmkontrol” i kommunen. Der er pt. 70 brugere.
- Medicindocering . Kommunen disponerer over ca. 700 ”kufferter” med indhold til dette.
- Spørgsmålet om anvendelse af kommunens små busser.

Michael oplyste, at 33 borgere pt. venter på at komme på plejehjem.

## Ad 12: Informationsområdet – Niels M. Leif, Bjørn.

- a. Niels M. nævnte, at der er 3 måneder til deadline til næste blad.
- b. Nyhedsbrev udkommer dags dato og igen i næste uge og igen efter konstitueringsmødet den 17. marts.
- c. Annonce om Årsmødet er i UgeNyt denne uge.
- d. Leif nævnte, at han dagen før havde udsendt materiale til næste udgave af Det Sker. Deadline er 13. marts. Denne udgave dækker sommerperioden fra juni til august. Leif nævnte, at han er til rådighed hver onsdag på Græstedgård, hvis der er behov for hjælp.
- e. Bjørn ajourfører Hjemmesiden. Tilmelding til Dameværelset og Herreværelset kan i nogle tilfælde være vanskelig, idet der er flere indgangsmuligheder. Bjørn undersøger.

## Ad. 13 Orientering i øvrigt.

Michael orienterede kort om Seniorrådet, hvor bla. Klippekort til plejehjemsbeboere blev drøftet.

Forslag om nedsættelse af startgebyr til ”Flexbus” nedsættes fra kr. 36 til kr. 24.

Næstemøde i Seniorrådet den 4. marts kl. 14.

## Ad. 14. Eventuelt

Ingen emner.

## Ad 15. Næste møde

Årsmøde tirsdag 10. marts.

Mødet slut kl. 12.

